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              REPUBLIKA HRVATSKA 

PRIMORSKO – GORANSKA ŽUPANIJA 

                     OPĆINA FUŽINE 

                      Općinski načelnik 

 

KLASA: 900-01/20-01/10 

URBROJ: 2112/03-02-20-06 

Fužine, 27.08.2020. 

 

ZAPISNIK  

sa 2. sjednice Koordinacije načelnika i gradonačelnika JLS Gorskog kotara 

održane 27. kolovoza 2020. sa početkom u 11,00 sati 

 

 

 

Sjednici prisustvuju:  

- Ivica Knežević, gradonačelnik Grada Delnica 

- Dragutin Crnković, načelnik Općine Brod Moravice 

- Mišel Šćuka, načelnik Općine Ravna Gora 

- Josip Brozović, načelnik općine Mrkopalj 

- David Bregovac, načelnik Općine Fužine 

- Dragica Marač, pročelnica Upravnog odjela za socijalnu politiku i mlade 

 

Arriva: 

- Vedran Tomičić, član Uprave 

- Marino Hlača, koordinator sektora prometa 

 

Odsutni:  

- Kristijan Rajšel, graodnačelnik Grada Čabar 

- Dražen Mufić, gradonačelnik Grada Vrbovsko 

- Toni Štimac, načelnik Općine Lokve 

- Damir Grgurić, načenik Općine Skrad 

- Branka Crnković, predsjednica Udrugre Ž.A.R. 

 

 

Sjednici prisustvuju:  

- Predstavnici medija: Radio Gorski kotar, Radio Rijeka i Novi list 

 

 

Predsjedavajući Koordinacije, David Bregovac otvara sjednicu te predlaže sljedeći dnevni red 

sa dvije nadopune i prebacivanjem točke 4 na točku 2 do dolaska pročelnice Dragice Marač:  
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Dnevni red: 

 

1. Verifikacija zapisnika sa 1. sjednice Koorodinacije načelnika i gradonačelnika JLS Gorskog 

kotara 

2. Arriva problem prijevoza putnika u Gorskom kotaru 

3. Organizacija rada udruge Ž.A.R. – pomoć u kući - smanjenje sredstava od Županije 

planiranih za Program Pomoć u kući i ,,Sufinanciranje logopeda“ 

4. Informacije po pitanju dogovaranih sastanaka (Prijedlog sporazuma o osnivanju Turističke 

zajednice Gorskog kotara, Projekt vodovodno-kanalizacijske mreže u Gorskom kotaru – 

Švicarska darovnica..) 

5. Informacija po pitanju Ankete o zainteresiranosti učenika za upis u program srednje 

šumarske škole 

6. Inicijativa za osnivanje zajedničkog Savjeta mladih na nivou Gorskog kotara 

7. Inicijativa za formiranje odsjeka ili zajedničkog odjela za Europske nacionalne i regionalne 

projekte  

 

Dnevni red je jednoglasno prihvaćen.  

 

Točka 1. 

 Predsjedavajući Koordinacije, David Bregovac navodi da je uočena greška u zapisniku 

sa prošle Koordinacije, krivo je upisano ime načelnika općine Mrkopalj, te traži da se 

navedena greška ispravi. 

Predsjedavajući Koordinacije, daje Zapisnik sa 1. sjednice Koorodinacije načelnika i 

gradonačelnika JLS Gorskog kotara na glasanje. 

 

 Jednoglasno je prihvaćen zapisnik sa 1. sjednice Koorodinacije načelnika i 

gradonačelnika JLS Gorskog kotara 

 

Točka 2. 

 Načelnik David Bregovac navodi da Josip Brozović, načelnik Općine Mrkopalj  

ponukan činjenicom da se bliži početak nove školske godine, a srednjoškolci još ne znaju 

kako će do Delnica, predložio razgovor s Arrivom. 

  Načelnik David Bregovac daje riječ načelniku općine Mrkopalj Brozović Josipu. 

Načelnik Brozović Josip navodi da je pojavom koronavirusa prestao sav linijski 

prijevoz u Gorskom kotaru. Nas zanima pošto je početak nove školske godine kakve su 

mogućnosti Vas kao lokalnog prijevoznika da se djeca iz jedinioca lokalne samouprave 

prevoze u gimnaziju Delnice. Do sada je Općina Mrkopalj to sufinancirala sa 40.000,00 kn, 

godišnje i dodatnih 40.000,00 kn od Županije. Općina Mrkopalj je time sufinancirala Arrivu 

sa 80.000,00 kn godišnje. Načelnik Brozović postavlja pitanje vezano i za cijenu putne karte, 

koja je bila u jednom pravcu Mrkopalj – Delnice 32.00 kn. Pitanje je da li postoje kakvi 

popusti za penzionere, jer cijena od 64.00 kn u oba pravca je za standard gorana poprilična. 

Prioritet je da se vidi kakve su mogućnosti sa početkom školske godine da krene 

linijski prijevoz ili se moramo snalaziti na drugi način. 
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 Načelnik David Bregovac navodi da su upućeni pozivi županu Komadini i ministru 

Butkoviću vezano za javni prijevoz na području Gorskog koatara. 

Načelnik David Bregovac daje riječ predstavnicima Arrive. 

Marino Hlača iz Arrive pozdravlja sve prisutne. 

Marino Hlača navodi kako je  regionalni prijevoz organiziran putem dozvola koje su 

prijevoznici dobili. U Europi je 2007.g. donesena Uredba kojom je regulirano da se taj 

neodrživi prijevoz mora na nekoi način staviti pod okrilje države koja je dužna osigurati neku 

dnevnu mobilnost stanovništva. Autotrans je kroz sustav dozvola godinama održavao 

prijevoz, na uštrb toga što se ti prijevozi nisu pokrivali, unatoč sufinanciranju lokalne 

samouprave uz pomoć Županije ti poslovi nisu bili isplativi. Donesen je zakon koji je 

definirao što je javna usluga, rok uvođenja bio je 03.12.2019.g., ali sve je to zakonski kasnilo 

i nije se izvršilo. Davatelji javne usluge su županije i grad Zagreb, a nisu definirani detalji oko 

financiranja. 

Prijevoz na lokalnoj razini u cijeloj Europskoj uniji realizira se kroz sufinanciranje i 

subvencije od strane lokalnih samouprava ili države, jer je posvuda stanje takvo da 

autoprijevoznici bez te pomoći ne mogu pozitivno poslovati s premalim brojem putnika: »Taj 

zakonski okvir koji imaju članice EU-a, ustanovljen je i u Hrvatskoj, ali se ne 

provodi.Izuzetak je bio dio vezan uz plaćanje troškova prijevoza srednjoškolaca što je država 

činila prije pojave korone, i to je dobro funkcioniralo i pomagalo nam u smanjenju troškova. 

No, s pojavom korone sve je to stalo i sad su poteškoće još izraženije, posebno na području 

Gorskog kotara gdje su i inače troškovi veliki, a isplativost ne postoji, što se vidi i iz činjenice 

da na tom području ne postoji interes autoprijevoznika za rad na lokalnim linijama. 

Marino Hlača navodi da je najavljeno da će 07. rujna početi nastava, taj dio može 

nama omogućiti da ukoliko vršimo taj prijevoz uspijemo dignuti pogon, koji je do sada stajao. 

Nastojati ćemo da 07.09. krenu sve one linije koje su bile prije korona krize. Prema uputama 

od strane zavoda za javno zdravstvo o načinu postupanja ima puno nepoznanica, potrebne su 

točne informacije na koji će se način voditi nasrtava te ćemo se u tom smislu prilagođavati.   

Kad je riječ o prijevozu srednjoškolca, tu još čekamo konkretan dogovor s osnivačem srednjih 

škola, u ovom slučaju Primorsko-goranskom županijom. Ono što možemo obećati, je da će 7. 

rujna, prvog dana nastave, sve naše linije koje su postojale prije početka pandemije biti 

pokrenute, ali kako će se stvari dalje odvijati, teško nam je reći jer će to ovisiti i o organizaciji 

nastave, pri čemu već sada možemo reći da nećemo moći imati dovoljno linija ukoliko se, na 

primjer, neka od škola koje su radile u jednoj smjeni, odluči za rad u dvije smjene. 

Marino Hlača navodi da vezano za cijene karti, ta cijena je  je daleko od onoga što 

može zadovoljiti potrebe na neki način. Rješenje je da netko tu uslugu dnevnog prijevoza plati 

i za to postoji Zakon i Pravilnik samo se u realizaciji stalo. 

Načelnik David Bregovac rekao je da u ovom trenutku ne možemo dok Ministarstvo 

obrazovanja ne utvrdi kako će škole funkcionirati, utvrditi kakav će biti linijski prijevoz. 

Vedran Tomičić, član Uprave Arriva navodi da je Ministarstvo gospodarstva obvezu  

prebacilo na Županije odnosno gradove, tako da sada svaka županija, odnosno grad radi svoje 

upute, mi ćemo se njima maksimalno pokušati prilagoditi. U teškoj smo sizuaciji godinama se 

nalazilo rješenje, no dugoročno rješenje je uvođenje javne usluge. Molimo Vas da date napor 

prema nadležnima prvenstveno Županiji i Ministarstvu da  se provede Zakon koji je na snazi. 
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Gradonačelnik Ivica Knežević rekao je da bi se trebali ponuditi zakonski okviri: 

»Autoprijevoz mora ući u niz mjera kojima će se potpomagati opstanak ljudi u Gorskom 

kotaru i tu očekujemo pomoć i od Županije i od države, ukoliko zaista iskreno žele zadržati 

stanovništvo na ovom području. 

Načelnik David Bregovac navodi da i dalje ne postoji akcijski plan za program mjera 

Zakona o brdsko-planinskom području te dodaje da je o svemu tražio iznošenje stava i župana 

Komadine i ministra Butkovića, ali odgovora zasad nema. 

 

Gradonačelnik Ivica Knežević kaže da se sada radi  Akcijski plan na Program mjera. 

Načelnik David Bregovac navodi da je to još uvijek mrtvo slovo na papiru i da je cijeli 

Gorski kotar na neki način zaboravljen. 

Načelnik David Bregovac navodi da gubitak nekih dosadašnjih linija koje su vezale 

Fužine s Rijekom za određen dio ljudi koji s područja ove općine rade u Rijeci, najvjerojatnije 

znači traženje stana u Rijeci, odnosno preseljenje, čime se produbljuje demografska kriza. 

Vedran Tomičić kaže da što se tiče osnovne škole vozi se sukladno ugovoru i kreće se 

najnormalnuije sukladno Ugovoru. 

Mišel Šćuka načelnik Ravne Gore rekao je da se ne slaže sa izjavom da sada ljudi 

odlaze, nego kaže da se već 41 godinu događa iseljavanje ljudi iz Gorskog kotara jer smo 

uvijek bili zanemareni i na rubu nečega što nije interesantno niti Žaniji niti državi a niti bilo 

kome drugom u tome svemu.  

Mišel Šćuka navodi da je Aririva oduvijek iskazivala volju za rad na ovom području i 

uvijek su na rubu isplativosti sa svojim djelovanjem. Treba ih poticati kao velikog 

poduzetnika da ostaneuovdje u našim krajevima i održavaju ove linije. 

 

Načelnik Brozović Josip slaže se sa rečenim, ali penzioneri u Rijeci imaju mogućnost 

sa godišnjim pokazom voziti se za 300.00,00 kn, a takvu mogućnosti penzioneri u Gorskom 

kotaru nemaju. Netko iz Ministarstva prometa mora se odazvati da se taj status riješi. 

Marino Hlača naveo da je to problem cijele države a ne samo Gorskog kotara. 

Marino Hlača naveo  je kontakt kojim im se može obratiti vezano za bilo kakve 

informacije. Kontakt je: komercijala@arriva.com.hr 

 

Nakon diskusije Koordinacija je jednoglasno donijela sljedeći  

 

Zaključak 

Ugovorom su riješene osnovne škole, osnivači plaćaju prijevoz, a za srednje škole čeka se da 

se osnivači srednjih škola dogovore, da se može dogovoriti prijevoz. 

Zaključak je da se pozove Župan Zlatko Komadina i ministar Oleg Butković na sastanak te da 

se pokuša riješiti taj problem da se osigura prijevoz u Gorskom kotaru iz razloga da ne 

izgubimo ljude koji nam rade u Rijeci, da se ne odsele iz Gorskog kotara. 
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Točka 3.  

  Načelnik David Bregovac otvara točku vezanu uz organizaciju rada Udruge Ž.A.R. 

vezano za Pomoć u kući.  

Pročelnica Dragica Marač navodi da je pročitala Zapisnik sa prošle sjednice te da u 

njemu vidi puno netočnosti te bi nvoljela da je ovdje prisutna i Branka Crnković, predsjednica 

Udrugre Ž.A.R. 

 Pročelnica Dragica Marač iznosi da već punih osam godina Županija sufinancira taj program 

po ustavu pola Županija pola goranske općine i gradovi koji su uključeni u taj program. 

Navodi da se od početka rada težilo održivom sustavu. Sugerira da se nađe održiv sustav 

neovisno o političkoj situaciji. Pročelnica Marač navodi da je primjer sa logopedom dobar 

model. Sada kreće Program rane intervencije i detekcije. Navodi da je Gorskom kotaru u ovih 

sedam godina dodijeljeno 3 i pol milijuna kuna.  

Ove godine po uputi Državne revizije raspisan je natječaj. Prijašnjih godina sukladno formuli 

po broju stanovnika i korisnika raspoređivala su se sredstva. Prošle godine na natječaj nisu se 

javile Brod Moravice i Lokve iako smo mi svima poslali e-mail da je natječaj raspisan. 

Sredstva su umanjena na pola zbog toga jer je većina imala ugovot sa Programom Zaželi i ta 

su se sredstva preklapala. Mi to vidimo jer u  izvješćima dobivamo popis korisnika. 

 Suradnja sa Udrugom Ž.A.R. bila je prijelazno riješenje. Potreban je održiv sustav koji bi bio 

da imamo Ugovor u kojem bi sve zainteresirane općine sa područja Gorskog kotara i Županija 

imale Ugovor, što je posebna proračunska stavka. To bi bio Centar za pružanje usluga u 

zajednici ili dnevni centar koji bi bez obzira na naziv organizacijski pridružili nekoj od naših 

ustanova, što garantira da ćete biti stručno pračeni. 

Pročelnica Dragica Marač obavijestila je prisutne da do 07. rujna traje natječaj za uređenje 

prostora tzv. Centra za izvaninstitucionalnu pomoć. Natječaj pruža mogućnost dobivanja 

bespovratnih sredstava u visini od 400.000,00 kn do 2.000,000,00 kn. Navodi da svaka od 

goranskih lokalnih samouprava ima prostora koje bi mogle preurediti u te svrhe, a svaka 

lokalna samouprava koja to učini dobiva i licencu za obavljanje poslova izvaninstitucionalne 

pomoći i može je početi provoditi, kroz svoja tijela. 

Načelnik David Bregovac zahvaljuje pročelnici Dragici Marač. 

Načelnik Crnković Dragutin navodi da je bilo mnogo problema sa Udrugom Ž.A.R. , te 

predlaže ujedinjenje programa Pomoći u kući i Programa Zaželi. Smatra da bi brigu o 

realizaciji poslova trebala voditi lokalna samouprava, a ne udruga. 

 

 

U 11:50 h Brozović Josip, načelnik općine Mrkopalj napušta sjednicu. 
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Gradonačelnik Ivica Knežević ne slaže se sa idejom ukidanja udruge Ž.A.R., napominje da će 

nastati problem ukoliko država ukine Program Zaželi, te će korisnici ostati bez nekoga da se 

brine o njima. Gradonačelnik navodi da ukoliko postoji bolji model rada od postojećeg, on je 

za njega, a prijedlog o uređenju prostora i stvaranju Centra za izvaninstitucionalnu pomoć 

svakao je  na tragu toga. 

 

U 12:00 h Mišel Šćuka, načelnik općine Ravna Gora napušta sjednicu. 

Načelnik Crnković Dragutin osvrnuo se na cenzus ulaska u Program Projekta Zaželi.  

Program Zaželi će se vjerojatno produžiti, pita šta je sa onima koji neće imati tu sreću. 

Pročelnica Dragica Marač navodi da treba vidjeti postoji li mogućnost preregistracije udruge 

Ž.AR. u Centar za pružanje izvaninstitucionalne pomoći. Oni već sada imaju minimalne 

uvjete za provedbu licenciranja, pa bi to možda bilo i najbrže rješenje. Pročelnica napominje 

da sve goranske općine i gradovi koji smatraju da imaju prostora za spomenuti centar, mogu 

se javiti na natječaj, a Županija će  im sa stručne strane pružiti svu potrebnu pomoć. 

 

 Nakon diskusije Koordinacija je jednoglasno donijela sljedeći  

 

Zaključak  

Da se dogovori sastanak sa Dragicom Marač, pročelnicom Upravnog odjela za socijalnu 

politiku i mlade, Udrugom Ž.A.R. ,voditeljima Projekta Zaželi, načelnicima i 

gradonačećnicima i pronađe zajednički konsenzum. 

 

 

Točka 4.   

 Načelnik David Bregovac prisutne  je obavijestio po pitanju dogovaranih sastanaka. 

Vezano po pitanju navedenih sastanaka dobili smo odgovore da su sada trenutno zauzeti i ne 

mogu se dogovoriti kada će doći. 

  

Koordinacija je donijela sljedeći 

 

 

Zaključak  

 

Da se ponovno uputi poziv Ministrici Nikolini Brnjak vezano za Master plan turizma Gorskog 

kotara, predstavnicima Vlade RH i Hrvatskim vodama vezano uz Švicarsku darovnicu. 
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Točka 5.  

Načelnik David Bregovac obnavijestio je prisutne da je ravnateljica Srednje škole 

Delnice Slađana Srkoć poslala obavijest o nemogućnosti provođenja Ankete o 

zainteresiranosti učenika za upis u program srednje šumarske škole, te da će prikupljene 

podatke prezentirati na idućoj sjednici Koordinacije. 

 

Točka 6.  

Načelnik David Bregovac navodi da je inicijator navedene teme gradonačelnik 

Delnica Ivica Knežević. 

Gradonačelnik Ivica Knežević predložio je zajedničko osnivanje savjeta mladih jer 

smatra da na lokalnij razini nema dovoljno interesa mladih , a to je zakonska obveza svake 

općine ili grada. Već nekoliko puta je proveden natječaj za osnivanje savjeta mladih, nažalost 

svaki natječaj je bezuspješan jer nitko od onih koji mogu to biti ne iskazuje interes, želju i 

potrebu da se uključi u rad tog savjeta. Kroz to tijelo mladi bi trebali progovoriti o svojim 

potrebama i problemima i komunicirati sa lokalnom zajednoicom. Ukoliko postoji takav 

problem i kod ostalih  ideja je da se iskoristi zakonska mogućnost koja to dozvoljava da više 

lokalnih zajednica formiraju zajednički savjet mladih. Ukoliko ne bude zajedničkog nastupa, 

mi pripremamo ponovno novi natječaj, no bojim se da ćemo opet uzaludno potrošiti sredstva 

na objavu i postupak. 

Načelnik David Bregovac slaže se sa navedenim. Načelnik navodi da će se u općini 

Fužine osnovati Udruga mladih.  

 

Pripremiti ćemo se za slijedeću Koordinaciju. 

 

  Načelnik Dragutin Crnković navodi da općina Brod Moravice teškom mukom ima 

savjet mladih. Smatra da je pokušaj osnivanja zajedničkog Savjeta mladih nepotreban, jer su 

mladi gotovo potpuno nezainteresirani za takav vid aktivnosti. 

 

Gradonačelnik Ivica Knežević navodi da je propisan broj mladih koji se moraju javiti, 

a ukoliko se javi jedno ili dvoje mladih to nije dovoljno, no ukoliko se kod svakoga od nas 

netko prijavi imati ćemo savjet mladih. 

 

Nakon diskusije Koordinacija je jednoglasno donijela sljedeći  

 

Zaključak 

Da se napravi jedan takav globalni okvir i da se za slijedeću koordinaciju ima takav 

prijedlog. 

 

Pročelnica Marač ponudila je da kada se jedan takav predložak napravi, da se takav 

predložak da Županijskom savjetu mladih i da ih se pozove na takav sastanak sa drugim 

zainteresiranim mladim osobama. 

 

Pročelnica Marač navodi da se raspisuje natječaj za Strategiju za mlade i Strategiju za 

demografiju, kaže da će se nakon provedenih anketa dobiti informacije vezane za navedeno. 
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Točka 7.  

 

Načelnik David Bregovac navodi da je inicijator navedene teme gradonačelnik Ivica 

Knežević. 

Gradonačelnik Ivica Knežević navodi da ne umanjuje vrijednost niti jednog pojedinca 

u postojećem sustavu, ali činjenica je da postoji u pojedinim sustavima kadrovska 

potkapacitiranost u pojedinim segmentima te smatra da je jedan od najvažnijih segmenata za 

privlačenje financijskih sredstava jaki kadrovski tim koji bi se bavio tim projektima.          

Pred nama je izrada Proračuna za slijedeću godinu pa bi bilo dobro da formiramo jedan 

zajednički odjel ili odsjek koji bi bio sastavljen od ljudi s područja Gorskog kotar koji bi bili 

jedan zajednički tim i koji bi radili prijave i pratili natječaje svih razina za sve lokalne 

samouprave Gorskog kotara. Taj tim bi sa licencom mogao biti osposobljen i za sve javne 

nabave. 

 

Načelnik Dragutin Crnković pita tko će financirati te uposlene, što je sa PINS-om i 

LAG-om, koje goranski gradovi i općine već sufinanciraju. Mi već imamo obećanje Županije 

da će nas pratiti vezano uz projekte.  

 

Gradonačelnik Ivica Knežević smatra da se iz Akcijskog plana programa mjera i iz 

Programa koji je Vlada nazvala Gorski kotar, Lika, Dalmatinska zagora i Banovina od 2 i pol 

milijarde kuna može naći i za nedostatne kadrovske potrebe jedinica lokalnih samouprava na 

brdsko planinskom području. 

 

Načelnik David Bregovac smatra da bi bilo dobro razmisliti o navedenoj inicijativi te 

dodaje da će se o tome razgovarati i na slijedećoj kordinaciji. 

 

Načelnik David Bregovac zatvara raspravu 

 

 

Sjednica Koordinaije završena u 13:00 sati.  

 

 

     Sastavila:          Predsjedavajući 

Urbanc Nensi , v.r.                 David Bregovac, v.r. 

 

 

 
 

 

 

 

 
 


